

Referat af ordinært bestyrelsesmøde nr. 4 i Studenterrådet 2023

Dato	[02.05.2023]
Sted	M2
Punkt 1: Formalia	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen vælger:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - en dirigent. - en ordstyrer. - en referent. - (to stemmetællere) <p><i>Der indstilles yderligere til, at bestyrelsen:</i></p> <ul style="list-style-type: none"> - konstaterer mødets gyldighed. - konstaterer bestyrelsens beslutningsdygtighed. - godkender referatet fra seneste bestyrelsesmøde. <p>Dirigent: Ivan er valgt. Ordstyrer: Signe er valgt. Referent: Andrias er valgt. Stemmetællere:</p> <p>Konstatering af mødets gyldighed: Mødet er rettidigt indkaldt og derved gyldigt.</p> <p>Konstatering af bestyrelsens beslutningsdygtighed til mødet: Bestyrelsen er beslutningsdygtig</p> <p>Godkendelse af referat fra sidste møde: Referatet er godkendt.</p>
Mødedeltagelse	<p><i>Til stede var:</i></p> <p><u>Menige:</u> Amalie Thams, Natur Ressourcer Signe, Natur Ressourcer Mathilde Børch, Geografi og Geoinformatik Ivan, Fysik Mathilde Eiby, Geografi og Geoinformatik Ban, Psykologi Nete, Natur Ressourcer Carla, Kina studier</p> <p><u>HUM:</u> Niels, Fransk</p> <p><u>JUR:</u></p> <p><u>TEO:</u></p> <p><u>SAMF:</u></p> <p><u>SCIENCE:</u> Andrias, Fysik Mathias, Geografi og Geoinformatik</p>

	<p>Julia, Biologi</p> <p><u>SUND:</u> Phillip, pharmaci</p> <p><u>Andre:</u> Malte, forperson, filosofi Anne Sofie, UB, Jura Kevin, UB, Samfundsfag Sune, KUUR, fysik <u>Afbud fra:</u> Jakob, statskundskab, mening</p>
Dagsorden	
Punkt 2 (O): Nyt fra	<p><i>Der indstilles til, at bestyrelsen orienteres om nyt fra forretningsudvalget, fakulteterne og diverse råd og organer.</i></p> <p>Ivan orienterede bestyrelsen om, at han ved denne uges udgang udtræder af FU grundet for højt arbejdspress fra studie og FU.</p> <p>FU påmindede bestyrelsen om, at FU nu har to åbne pladser hvilke vil have betydning for det arbejde FU kan udføre. Dertil opfordrede FU bestyrelsesmedlemmerne til at melde sig til FU-arbejdet hvis de har tid og lyst.</p>
Punkt 3 (O): Besøg af sek	<p>Ny sekretariatsleder, Frederik W. Kronborg, præsenterede sig selv for bestyrelsen.</p> <p>Frederik kan kontaktes på:</p> <p>fwk@srku.dk</p> <p>40416792</p>
Punkt 4 (O/D): Ori- entering og debat: oplæg ved kristian lauta om kus strategi	<p><i>Grundet afbud fra Kristian Lauta blev punktet fjernet.</i></p>
Punkt 5 (B): 1 mio til stu- denter de- mokratiet	<p>KU kommer til at bruge 1 mio. kr. til at forbedre studenterdemokratiet. FU vil høre om bestyrelsen har nogle ideer.</p> <p>Bestyrelsen kom med ideer som en awareness kampagne, valgboder som KU står for og muligheden for at stemme fysisk.</p>
Punkt 6 (D): lønmidler og sammensæt- ningen af sekratariat	<p>Efter bestyrelsens ønske er punktet sat på dagsordenen. FU præsenterede punktet med udgangspunkt i de prioriteringer der har været til grund for den nuværende sammensætning af sekretariatet.</p> <p>I forhold til den nuværende situation vil lønmidlerne for 2023 blive højere grundet udskiftninger på sekretariatet, og ikke mindst at der ikke gives fuld kompensation for barsel.</p> <p>FU finder det hensigtsmæssigt at udarbejde en politik for fremtidige ansættelser på sekretariatet, og at der gøres sig overvejelser over hvordan og hvilke forudsætninger der skal være for ansatte fx at følge en overenskomsten på AC-området i staten og SRKUs egen overenskomst med HK.</p>

	<p>Bestyrelsen drøftede forholdende omkring fremtidige ansættelser og muligheden for at udarbejde en fremtidig ansættelsespolitik for SRKU.</p> <p>Bestyrelsen nedsatte en arbejdsgruppe bestående af: Malte, Sune, Mathias og Anne Sofie hvis hun har tid. Frederik, sekretariatsleder, sidder også med i gruppen.</p>
<p>Punkt 7 (D): Politisk forslag om obligatorisk praktik</p>	<p>Jakob Hvid, menigt bestyrelsesmedlem, har indstillet til at vi skal snakke obligatorisk praktik på alle studier. Det er emne som bliver snakket om på Christiansborg for tiden. FU har valgt at gøre det til et diskussionspunkt og vil lytte til holdningerne og bekymringer og vil tage det videre hvis vi skal tale om det offentligt</p> <p>Forstår ideen om obligatorisk praktik, men ikke helt sikker på at det løser problemerne. Bruger meget tid på praktik og får derfor ikke tid til studiejob og derfor ikke mulighed for at få økonomien til at løbe rundt. Hæv SUn</p> <p>Det er en onesize fits alls løsning. Vi skal af samme grund ikke stå inde for det. 15 timer er rigtig mange timer. Positivt med samarbejde om opgaver</p> <p>Økonomien er et problem. Der er ikke nok gode praktikpladser.</p> <p>Ville være glad for praktik men det ville ikke virke for alle studier. Det kan virke for nogle. Der er problemer med studerende som har funktionsnedsættelse med handicap tillæg.</p> <p>Hvor skal det passe ind i vores uddannelse? Hvordan skal arbejdsgiveren vælge praktikanter?</p> <p>Vi vil gerne have studier som er så fleksible at det er muligt at tage praktik.</p> <p>Vi skal ikke tale de regionale forskelle op. Aarhus koster lige meget som København og derfor ville det ikke være lettere at tage praktik der.</p> <p>Mener ikke det kommer til at mindske studiepresset. Praktik ligger dog for meget på studerende og institutterne burde tage mere ansvar. På denne måde ville flere tage på praktik.</p> <p>Man skal gøre det muligt at tage forsknings praktik.</p> <p>30-35% af studerende tager praktik under studiet.</p> <p>Humanister vil kunne blive bundet af deres valg pga. praktik.</p> <p>Det skal være nemmere at tage projekter sammen med virksomheder. Nemmere at melde sig på praktikplads eller PIP (project in practice). Flere pakkelsninger. Men det skal være frivilligt.</p> <p>Overordnet er vi ikke positive overfor det, men vi vil gerne gøre det lettere at tage praktik. For nogle studier vil det give mening at have mulighed for mere praktik.</p> <p>Men det vil ikke give mening for alle studerende på det samme studie at tage praktik.</p>
<p>Punkt 8 (O/D/B): Eventuelt</p>	<p>Rusarrangement Frivillige til rusarrangementet skal skrive til sb@srku.dk</p> <p>Fagrådenes dag Grundet arbejdspres i FU afholdes Fagrådenes Dag ikke i år. Bestyrelsen skal have en generel drøftelse om Fagrådenes Dag og hvad arrangementet skal give i fremtiden hvis det skal fortsætte.</p> <p>Henvendelse Thams har fået en henvendelse fra Center for som laver sprogkurser. De søger to fra hvert fakultet at være sparringspartner om sprogkurser til internationale studerende. Carla vil gerne.</p> <p>Kampagne om diskrimination på KU Vi har nedskalert vores kampagne, grundet arbejdspres. Talt med konsulenter som arbejder med mangfoldighed på KU. Vi går i gang med idekatalog som skal overleveres til rektor. I gang med at skrive debatindlæg om obligatorisk undervisnings kursus. Spørgeskema slutter på søndag.</p>

Studiemiljørådet

Der er et ønske i bestyrelsen om at få updates fra studiemiljørådet i punkt Nyt Fra. Det er ikke et råd som det er givet at vi sidder i, men man kan allerede give updates fra andre råd og nævn.

Mødeevaluering

Vi fik først bilag om obligatorisk praktik før i dag, og det undskylder vi.

Måske skulle det være muligt at få skriftlige updates fra fakultets rådende.

Godt med gruppe arbejde, men der skal også være tid til fælles drøftelse

Det er vigtigt at vi politik udvikler mere så vi skal have flere politiske drøftelser.

Det giver mening at tage emner som er oppe i tiden, men vi skal ikke tage det væk fra gf

Godt for at have klare holdninger når man står på stand.

Det kan være svært at repræsentere alles mening når vi er en stor organisation.